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Slovo starosty 

  

 Vážení spoluobčané, končí rok 2014, ve kterém se stalo mnoho věcí, které ovlivňovaly život 

našich občanů. Důležitou událostí byly volby do zastupitelstva obce, v kterých si obyvatelé 

volili své zástupce na čtyřleté období. Výsledky voleb jsou uvedeny níže ve zpravodaji. 

Děkuji touto cestou Mgr. Heleně Kejíkové a Pavlu Fabiánkovi, kteří nekandidovali do dalšího 

volebního období, za dobrou práci po celé uplynulé volební období. Svoji práci vykonávali 

svědomitě ve prospěch obce a občanů. Děkuji jim za dobrou spolupráci a věřím, že budou 

nadále aktivní v zájmové činnosti a Pavel především jako správce muzea. Uplynulý rok a celé 

volební období jsem krátce zhodnotil v zářiovém zpravodaji a v tomto se mohu věnovat 

současnosti a budoucnosti. Pro nově zvolené zastupitelstvo je důvěra občanů závazkem 

k tomu, aby naplnilo potřeby všech trvale žijících obyvatel včetně chalupářů, kteří tráví část 

svého života v naší obci. Plánovací čtyřleté období, které bude schváleno v začátku příštího 

roku, zahrnuje všechny oblasti života, které bude obec zajišťovat.  

V oblasti sociální obecní úřad vykonává sociálně-právní ochranu dětí a spolupracuje na úseku 

sociální prevence. V rámci svých možností a pravomocí pomáhá starším občanům při řešení 

životních situací. 

V oblasti školství obec zřizuje mateřskou školu, která umožňuje rodičům dávat děti do 

předškolního zařízení v místě bydliště. Obec také úzce spolupracuje se Základní školou 

Benešov, do které dojíždí naše děti. 

V oblasti veřejného pořádku schválilo nové zastupitelstvo prodloužení veřejnoprávní smlouvy 

o přenesené působnosti projednávání přestupků dle zák. 200/1990 Sb. Přenesenou působnost 

bude vykonávat Město Boskovice. Dále jsou v platnosti vyhlášky obce o zákazu volného 

pobíhání psů a drůbeže na veřejných prostranstvích, která bohužel není v mnoha případech 

dodržována. Rád bych, aby majitelé zvířat a drůbeže respektovali vyhlášku. Dosud nebyly 

uplatněny žádné sankce ze strany obce, ale na tlak stěžovatelů bude porušování postihováno. 

Nově byla schválena vyhláška o ochraně nočního klidu a regulaci hlučných činností. 

V oblasti odpadového hospodářství je pro občany a organizace zajištěn odvoz a ukládání 

domovního odpadu. Žádám tímto občany, aby využili možnosti třídění odpadů do kontejnerů 

na plasty, sklo, textil a papír, které jsou umístěny u prodejny Jednota a KD. Po zakoupení 

kontejnerů budou na tyto komodity umístěny kontejnery na autobusové točně. Nově budou od 

příštího roku na sběrných místech umístěny kontejnery na bioodpad. V obci bude zřízena 

sběrna na nebezpečný odpad a železo, kde sběr tohoto odpadu bude prováděn po celý rok. 

Zahájení a místo této činnosti bude včas oznámeno na úřední desce, místním rozhlasem a 

internetových stránkách obce. Za třídění odpadů získává obec příspěvky, které jsou využívány 

na pokrytí části nákladů a obec nemusela za poslední tři roky zvyšovat poplatek za odvoz. Pro 

rok 2015 zastupitelstvo odsouhlasilo stejný poplatek ve výši za jednoho obyvatel a jeden 

rekreační dům.  

Plán rozvoje obce bude schválen rovněž na začátku příštího roku. Čeká nás řada důležitých 

akcí. Prioritou pro nové volební období je posílení veřejného vodovodu z nově vybudovaného 

vrtu, o kterém jsem informoval v minulém čísle a výměna tlakové stanice ve vodojemu pro 

zlepšení tlaku vody pro nemovitosti napojené na čerpadla. Tlaková stanice je také nutná pro 

možnost nové výstavby v horní části obce.  

Z pohledu bezpečnosti je třeba postupně provádět opravy a rozšíření chodníků v průtahu obce. 

Důležité také bude zajištění nových stavebních pozemků pro rodinné domky, realizace úpravy 

návsi, která je závislá na rekonstrukci vedení nízkého napětí a další akce zahrnuté ve 

schváleném dlouhodobém rozpočtovém výhledu do roku 2022. 



Zásadní pro naplnění plánu rozvoje bude dostatek vlastních finančních prostředků a hlavně 

možnosti získání dotací, bez kterých nelze realizovat všechny plánované akce.   

V oblasti požární ochrany byla pro zajištění potřebného zdroje vody rekonstruována požární 

nádrž a na točně byl zřízen nadzemní hydrant, který má pokrytí celého dolního konce obce. 

Sbor dobrovolných hasičů zajišťuje v obci zásahovou jednotku pro účely řešení krizových 

situací. Za tuto činnost všem hasičům děkuji a věřím, že spolupráce bude pokračovat i 

v dalším období. 

V oblasti kultury a sportu obec podporuje a nadále bude podporovat v rámci svých možností 

činnost všech organizací a spolků, které v obci působí a které dobře reprezentují naši obec 

v regionu i v širokém okolí. Obec také zřizuje soubor Kořeňák a místní knihovnu. Soubor 

Kořeňák zajišťuje ve spolupráci s Kořeňáčkem téměř veškerou kulturní činnost obce. Do 

kulturních akcí se také významně zapojuje DUO POHODA. Za dobrou reprezentaci a činnost 

pro obec děkuji všem vedoucím a členům souborů.  Velké poděkování patří také dlouholeté 

knihovnici Paní Švancarové. 

Závěrem svého příspěvku děkuji všem, kteří po celý rok pracovali ve prospěch občanů, 

podíleli se na kulturních a sportovních akcích a obětovali svůj čas pro dobrou věc.  

 

Přeji všem spoluobčanům a chalupářům hezké Vánoce, aby je prožili ve zdraví a pohodě 

v kruhu své rodiny a svých přátel. Přeji všem veselého Silvestra a do nového roku, 

především pevné zdraví, štěstí, spokojenost a sousedskou pospolitost. 

 

 

 

 

 

 

Z jednání zastupitelstva obce od ustavujícího konaného dne 5.11.2014 

 

Veřejné ustavující zasedání Zastupitelstva obce Kořenec 

Dne 5. 11. 2014 se konalo ustavující zasedání Zastupitelstva obce Kořenec. Na programu byla 

volba starosty, místostarosty, ustanovení výborů a volba jejich předsedů.  

Starostou obce byl zvolen pan Miroslav Zemánek, místostarostkou paní Dana Vondálová.  

Předsedou finančního výboru byl zvolen pan Zdeněk Bártl, členy finančního výboru byli 

zvoleni pan Bc. Martin Zemánek a paní Božena Přikrylová. Do funkce předsedy kontrolního 

výboru byl zvolen pan Milan Čelechovský, členy kontrolního výboru byli zvoleni pan Milan 

Veselý a pan Miloslav Svoboda.  

Kompletní zápis z veřejného ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce Kořenec je 

k nahlédnutí na obecním úřadě. 

 

Veřejné zasedání 8.12. 

Zastupitelstvo obce Kořenec schválilo předložený návrh jednacího řádu Zastupitelstva obce 

Kořenec. Jednací řád nabyl platnosti dnem schválení. 

Zastupitelstvo obce schválilo Dohodu o bezúplatném zrušení předkupního práva s věcnými 

účinky, váznoucí na nemovitostech povinného, společností INGA stavební společnost, a. 

které jsou vedeny na LV číslo 408 pro obce a k.ú. Kořenec, okres Blansko a to na pozemcích 

parcela č. 120/7 (KN) – zahrada o celkové výměře 1258m2 a parc. č. 121/1 (KN) – zahrada o 

celkové výměře 1194 m2. Náklady související se zrušením předkupního práva uhradí 

povinný, společnost INGA stavební společnost, a.s..  

 



ZO schválilo kupní smlouvu o prodeji nemovitosti s dohodou o předkupním právu s věcnými 

účinky stavebního pozemku o celkové výměře 1327 m2, orná půda. Cena za 1m2 je 50,- Kč.  

Zastupitelstvo pověřuje starostu podepsáním smlouvy. 

 

Zastupitelstvo obce, po předložení kalkulace nákladů a výnosů na svoz a ukládání domovního 

odpadu, schvaluje výši poplatku za TDO pro rok 2015 ve výši 460,- Kč. 

 

ZO schválilo záměr o pronájmu pozemku, pozemků parc. č. 1086/5 a 405/2 k.ú. Kořenec. 

 

Zastupitelstvo obce Kořenec schválilo vydání souhlasu  s převodem předkupního práva na 

stavební pozemek parc.č.435/39, k.ú. Kořenec 

 

Zastupitelstvo obce schválilo uzavření Dohody o změně veřejnoprávní smlouvy mezi Městem 

Boskovice a Obcí Kořenec o výkonu přenesené působnosti v rozsahu svěřeném zákonem č. 

200/1990 Sb. o přestupcích a pověřuje starostu podepsáním dohody. 

 

Zastupitelstvo obce schválilo poskytnutí peněžního daru ve výši 500,00 Kč občanskému 

sdružení ZO Český svaz včelařů, Knínice u Boskovic. Členy občanském sdružení jsou občané 

Kořence. 

 

Zastupitelstvo obce schválilo pachtovní smlouvu se ZD SKÁLY, družstvo Benešov na obecní 

pozemky v nájmu ZD. Smlouva se schvaluje na dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 1 rok. 

 

ZO schválilo smlouvu o právu k provedení stavby mezi Obcí Kořenec a JM-DODOS, s.r.o., 

Bořitov zastoupenou panem Jiřím Dosedlou – přípojka vody a přípojka splaškové kanalizace 

k RD, pozemky parc. č. 1072, 1073 na LV č. 1 s podmínkou, že uložení bude při hranici 

pozemku. 

 

Zastupitelstvo obce schválilo Plán inventur na rok 2014 a návrh složení inventarizačních 

komisí ve složení Miroslav Zemánek – předseda HIK, členové Dana Vondálová a Bc. Martin 

Zemánek, dále schválilo složení dílčích inventarizačních komisí (DIK) DIK č. 1 : Zdeněk 

Bártl – předseda, členové Dana Vondálová a Miroslav Zemánek, DIK č. 2 (SDH) Bc. Martin 

Zemánek – předseda, členové Milan Čelechovský a Ondřej Stříž, DIK č. 3 (Kulturní dům) 

Milan Čelechovský – předseda, členové Miloslav Svoboda a Milan Veselý, DIK č. 4 (Místní 

knihovna – Věra Horáková předseda, členové Marie Švancarová a Dana Vondálová, DIK č. 5 

Božena Přikrylová – předseda, členové Bc. Martin Zemánek a Pavel Fabiánek. 

 

Zastupitelstvo obce pověřuje členy zastupitelstva těmito úseky činnosti na volební období 

2014 – 2018: 

SPOZ – Věra Horáková, kultura – Božena Přikrylová, sport – Miloslav Svoboda, životní 

prostředí – Bc. Martin Zemánek a stavební – Milan Veselý. Pověření členové odpovídají 

v plném rozsahu za činnost v uvedených oblastech. 

 

Zastupitelstvo obce Kořenec schválilo rozpočtové provizorium na I. čtvrtletí 2015. 

 

Podrobnější informace z jednání zastupitelstva lze získat přímo na veřejném jednání nebo na 

obecním úřadě. 

 

Zápisy z veřejných zasedání jsou uloženy na OÚ a jsou k nahlédnutí všem občanům obce. 

 



Informace obecního úřadu 

 

Poplatky za svoz a ukládání domovního odpadu pro rok 2015 

 

Zastupitelstvo obce schválilo poplatek za odvoz a ukládání domovního odpadu pro rok 2015 

ve výši 460,- Kč za 1 obyvatele a za jeden rekreační objekt. Poplatek zůstává ve stejné výši 

jak v roce 2014. 

 

Vodné a stočné 

Předsednictvo Svazku VaK Blansko schválilo cenu vodného a stočného pro rok 2015 

v obcích a městech Svazku okresu Blansko ve výši 90,77 Kč vč. DPH. 

Vodné činí 44,39 Kč 

Stočné činí 46,38 Kč 
 

Czech point   

Upozorňujeme občany, že na obecním úřadě Kořenec je v provozu Czech POINT, kde je možnost 

získat ověřené výstupy z Katastru nemovitostí – výpis z listu vlastnictví, Obchodního rejstříku - úplný 

výpis, výpis platných údajů k aktuálnímu dni, Živnostenského rejstříku a Rejstříku trestů.  Rovněž je 

na obecním úřadě prováděno ověření podpisu a listin. 

Službu provádí starosta obce. 
 

 

Miroslav Zemánek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



MATEŘSKÁ  ŠKOLA KOŘENEC 

 

   V pondělí 1. září jsme zahájili školní rok 2014/2015. V mateřské škole je zapsáno 21 dětí ve 

věku od 2 do 6 let. 2 děti dojíždějí z Benešova, 2 děti z Vratíkova a 17 dětí je kořeneckých. 

Máme 6 chlapců a 15 děvčátek. 

   Měsíc září byl především měsícem zvykání dětí, hlavně těch nejmenších (dvouletých dětí 

máme 6), na prostředí mateřské školy, na ostatní děti a místo maminky na paní učitelky.  

Myslím, že jak děti, jejich rodiče, ale i všechny zaměstnankyně mateřské školy jsme to zvládli 

dobře. 

   V říjnu jsme jeli na divadelní pohádku do mateřské školy Okrouhlá, pro děti jsme 

uspořádali jablíčkový den, proběhla schůzka s rodiči, navštívili jsme s dětmi kořenecké 

muzeum. 

   V listopadu jsme děti z Okrouhlé pozvali do naší školky na vystoupení kouzelníka Jiříčka, 

uspořádali jsme tvořivé odpoledne pro rodiče a děti a předškoláci nacvičili vystoupení na 

Vítání občánků. Ale pro velkou nemocnost dětí nakonec vystoupila jen 2 děvčata, která ale 

vše zvládla na velikou jedničku. 

   V prosinci nás pozvala do knihovny paní Švancarová, ve spolupráci s obcí Kořenec jsme 

vypouštěli balónky s přáníčky Ježíškovi.  

Jako každoročně zdobíme s dětmi adventní věnec a celý měsíc zpíváme koledy, nazdobíme si 

vánoční stromeček, a pro rodiče připravujeme vánoční besídku. 

Fotografie ze všech akcí mateřské školy najdete na internetových stránkách obce Kořenec 

www.korenec.cz 

 

Za všechny děti a zaměstnance mateřské školy Kořenec  

Vám přeji radostné prožití vánočních svátků  

a v novém roce hodně zdraví, štěstí a osobní spokojenosti. 

 

                                                                                                

 Petra Strnadová 

                                                                                          ředitelka MtŠ Kořenec 

 

 

VESELÉ VÁNOCE PŘEJEME KAŽDÉMU 

VESELÉ VÁNOCE PŘEJEME VÁM. 

ŠTĚSTÍ AŤ ZÁŘÍ KAŽDÉMU V TVÁŘI 

VESELÉ VÁNOCE PŘEJEME VÁM. 

 

*** 

MO KDU-ČSL Kořenec přeje všem občanům požehnané vánoční svátky plné vzájemné 

lásky a sváteční pohody. Do všech dnů nového roku 2015 hodně štěstí, pevného zdraví, 

radosti, spokojenosti, Boží lásky a ochrany. 

 

Sbor dobrovolných hasičů v Kořenci přeje příjemné prožití vánočních svátků  

a v novém roce 2015 hlavně hodně zdraví, štěstí a pohody. 



Soubor KOŘEŇÁK 
 

Každý další rok přináší člověku něco nového, někdy radostného, někdy smutného, 
spousta věcí se mění. Ne tak u našeho každoročního příspěvku, neboť ten má svá zažitá 
pravidla, která říkají, že úvod patří přehledu o vystoupeních a jiných událostech v průběhu 
daného roku, a poté následuje povídání o některém zajímavém vystoupení nebo jeho části. 
U toho zůstaneme i tentokrát.  

Rok začal jako obvykle ve znamení bálů. V lednu jsme vystoupili na bále ve 
Vážanech a v únoru na našem, Kořeneckém bále. Byl již 31. v pořadí. Nebyl však pro nás 
tak radostný, jako v jiných letech.  

V té době nás navždy opustil bývalý vedoucí souboru pan Zdeněk Přikryl, který stál 
v čele Kořeňáku od roku 1958 až do roku 1990.  
Bez přehánění lze říci, že má zásadní zásluhu na tom, že soubor pracuje do dnešních dnů. 
Zasloužil se o základní krojové vybavení, které ještě i dnes používáme. Věnoval spoustu 
času zápisům vzpomínek pamětníků, napsal scénáře a nacvičil nejen klasická pódiová 
vystoupení, ale také vystoupení divadelního typu, na které se dodnes vzpomíná. Se 
souborem žil i poté, kdy předal vedení. Prožíval spolu s ním každé vystoupení, radosti, 
strasti. Pomáhal až do konce, někdy radou, jindy jako krejčí šitím nových kalhot z jelenice, a 
tak bych mohl pokračovat dál.  
Čas od ztráty je však ještě příliš krátký, a proto už jen ...děkujeme  ...s úctou vzpomínáme.   
 V červnu proběhla, dle stanoveného režimu – jednou za dva roky – Muzejní noc. 
Zatím se nám vždy podařilo přijít na vystoupení s novým tématem. Už jsme mysleli, že snad 
žádné další nejsou. Nakonec jsme našli, a to „Jak se na Kořenci vařívalo“.  
Týden po naší Muzejní noci jsme jeli do Letovic, kde jsme potěšili (tedy alespoň podle 
vyjádření pořadatelů a reakcí diváků) seniory v tamním penzionu. V září jsme byli na 
jarmarku tradičních řemesel ve Svitávce a nedlouho poté v rámci oslavy založení školy na 
Suchém.   

Nyní se v krátkosti vraťme k uvedené Muzejní noci, respektive jejímu tématu, tedy 
„Jak se na Kořenci vařívalo“. Jakkoli se může zdát toto téma jednoduché, snadné tedy 
nebylo. Po delším váhání jsme se totiž rozhodli, že nejprve diváky seznámíme s tím, jak se 
dříve na Kořenci jedlo. Potom podrobně popíšeme, co se dřív jedlo, a to včetně uvedení 
receptů. A nakonec, aby každý věděl, jak to také chutná, podle těchto receptů jídla skutečně 
připravíme a dáme divákům k okoštování.  
Z jídel jsme chtěli zvolit taková, která byla charakteristická pro náš kraj, současně mezi lidmi 
nejrozšířenější, dále pak taková, abychom je dokázali připravit ve větším množství. Taky 
musela být chutná, nejlépe skoro zapomenutá, se zajímavým názvem. Podle stovek receptů, 
které na nás denně chrlí televize, to neměl být problém. Jenže těch našich požadavků bylo 
příliš mnoho a my zjistili, že dříve se u nás jedlo velmi skromně a povětšinou pouze z toho, 
co se urodilo na poli a co dům dal. A tak jídel, které splňovaly naše podmínky, bylo nakonec 
jen pár. Zvolili jsme „chlopató polifko“, „kočeči tanec“, „hnětko“ a k tomu „tvarohovy placke“ a 
„bochte s makem“. 
(Mimochodem, kdo by věděl o dalších, budeme moc a moc vděčni za každý další recept. 
Dejte vědět kterémukoli členu souboru, rádi za vámi přijdeme.)  
Pak jsme čekali, zda se návštěvníci odváží něco z toho ochutnat. Dopadlo to tak, že při 
druhé části vystoupení, v níž jsme jídla podrobně popisovali, byla většina z nich pryč. 
Potěšilo nás, že práce s přípravou nebyla zbytečná, současně jsme litovali, že toho nemáme 
více.  

Skromná jídla však nyní opustíme, protože jsou před námi Vánoce. A dnešní Vánoce, 
oproti těm dávno minulým, jsou na jídlo mnohem bohatší. Dobré jídlo je obvykle spojené s 
dobrou náladou. A já vám přeji za sebe i za všechny členy souboru Kořeňák, aby vám dobrá 
nálada vydržela co nejdéle. Také pohodu o Vánocích, hodně zdraví a štěstí v dalším roce.    
 
Soubor Kořeňák 
Ing. Zdeněk Přikryl  

 



Společenská kronika 
 

Narozeni: 

Sofie Tereza Střížová  Kořenec 155 

Přejeme vše nejlepší do života, hlavně hodně zdraví.  

 

Odhlášeni: 

Evelína Steger  Kořenec 46 

 

Úmrtí: 

Pavel Jelínek  Kořenec 29   

 

Počet obyvatel k 30. 11. 2014 344 

 

Plesy: 

24.01.2015 Obecní bál   hudba DUO POHODA 

07.02.2015 Kořenecký bál  hudba DUO POHODA 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zastupitelstvo obce Kořenec Vás srdečně zve na 

ŠTĚDROVEČERNÍ ZPÍVÁNÍ U STROMEČKU, 

které se uskuteční na Štědrý den 24. 12. 2014 v 1600 hodin  

u vánočního stromu před kulturním domem. 

 

  

Zpívat se budou vánoční koledy a písně: 
 

VESELÉ VÁNOCE, ŠTĚDREJ VEČER NASTAL,  

VESELÉ VÁNOČNÍ HODY, NESEM VÁM NOVINY, 

SLYŠTE, SLYŠTE PASTUŠKOVÉ, JAK JSI KRÁSNÉ NEVIŇÁTKO 

CHTÍC, ABY SPAL, TICHÁ NOC, NARODIL SE KRISTUS PÁN   

 
 
 

 



TJ SOKOL KOŘENEC VÁS SRDEČNĚ ZVE  

NA VÁNOČNÍ TURNAJ VE STOLNÍM TENISE 

Kdy: Sobota 27.12.2014         

Kde: Kulturní dům 

Kategorie:   chlapci a dívky do 10 let včetně 
    chlapci a dívky od 11 do 18 let včetně 
    muži od 19 do 49 let včetně 
    ženy od 19 let 
    muži od 50 let 
 
Startovné:  chlapci a dívky do 18 let včetně - zdarma  

   muži a ženy nad 18 let - 50 Kč 

OBČERSTVENÍ A TOČENÉ PIVO ZAJIŠTĚNO!!! 

ZVEME HRÁČE I FANOUŠKY SPORTU A DOBRÉ ZÁBAVY 

PROPOZICE A PRAVIDLA 

Prezentace   Začátek 

 
Chlapci a dívky do 10 let včetně   8:00 – 8:25     8:30 
Chlapci a dívky od 11 do 18 let včetně  8:00 – 8:25     8:30 
Ženy od 19 let     10:30 – 10:55    11:00 
Muži od 50 let     10:30 – 10:55    11:00 
Muži od 19 do 49 let včetně   13:00 – 13:25    13:30 

 
- přihlásit se je možné při prezentaci – pro závodně nehrající hráče 
- hráči budou v jednotlivých kategoriích rozděleni do skupin podle počtu 

přihlášených (každý si tak zahraje dostatečně) 
- ve skupinách se utká každý s každým na dva vítězné sety do 11 bodů, podání 

se mění po dvou bodech 
- vyřazovací boje se budou hrát na tři vítězné sety do 11 bodů 
- minimálně první tři hráči v každé kategorii budou odměněni hodnotnými 

cenami 
- přezůvky s sebou!!!   Je zde také možnost půjčení pálky!!! 
 
Informace k turnaji: Mgr. Ladislav Zemánek, tel: 737661525 

 
***** 

 

Tělovýchovná jednota Sokol přeje všem sportovcům, příznivcům a všem 

občanům příjemné prožití vánočních svátků, v roce 2015 hodně zdraví, 

štěstí a úspěchy v osobním, pracovním i sportovním životě. 
     Miroslav Zemánek  

      předseda TJ 

 


